
P R O T O K Ó Ł  NR  6/2015 

z  obrad IX sesji VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko 

odbytej w dniu  27 listopada 2015 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 Obrady IX sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji obecni 

radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu, Wójt  - Rafał Pałka, Sekretarz 

Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy- Aleksandra Kuzdak, Dyrektor KUZG – Krzysztof 

Ławiński, Kierownik GOZ – Piotr Niewęgłowski,  Dyrektorzy szkół z terenu Gminy, sołtysi wg. 

listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokółu oraz honorowy obywatel gminy Ksiądz 

Kanonik Józef Barczyk. W trakcie obrad przybyły również mieszkanki z miejscowości Dąbrowy 

koło Komparzowa. 

 Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady – Mateusz Strychalski, który po powitaniu  

zebranych zaproponował  przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Przedstawienie projektów uchwał w następujących sprawach: 

 podatku od nieruchomości na rok 2016, 

 wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2016 obowiązujących  na terenie  

Gminy Kluczewsko oraz zwolnień w tym podatku, 

 opłaty targowej na rok 2016,  

 obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku rolnego na 

rok podatkowy 2016 na obszarze Gminy Kluczewsko,  

 określenia wzorów formularzy, informacji i deklaracji podatkowych,  

 przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków, 

 przyjęcia programu współpracy Gminy Kluczewsko z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok,   

 wyrażenia woli  przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej dla 

Gminy Kluczewsko, 

 ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków OSP na terenie gminy Kluczewsko, 

 zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

7. Dyskusja. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach wymienionych w punkcie 6 porządku obrad. 

9. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

10. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący stwierdził quorum obrad IX sesji Rady Gminy, obecnych 15 radnych.  

Ad. 3. Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.   

Ad. 4. Protokół  z poprzedniej VIII sesji Rady Gminy był wyłożony do wglądu, nie zostały 

zgłoszone żadne uwagi. W związku z powyższym przyjęcie protokołu zostało poddane pod 

głosowanie. Protokół został zatwierdzony  jednogłośnie, bez poprawek. 

Ad. 5. Przewodniczący udzielił głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił  informację z działalności 

od ostatniej sesji Rady Gminy, która odbyła się w dniu  25 września 2015 roku (załącznik nr 3). 

Ad.6. Przewodniczący udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty uchwał w 

następujących sprawach: 

a) Podatku od nieruchomości na rok 2016. Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 15 lipca 2015 roku w sprawie wskaźnika cen towarów i usług 



konsumpcyjnych w I półroczu 2015 roku ustalono, że ceny towarów i usług 

konsumpcyjnych w I półroczu 2015 roku w stosunku do I półrocza 2014 roku obniżyły się o 

1,2 % (MP poz. 640). Górne granice stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok zostały 

ustalone przez obniżenie obowiązujących w 2015 roku stawek podatkowych wskaźnikiem 

1,2 % i obwieszczone przez Ministra Finansów w Dzienniku Urzędowym Monitor Polski 

poz. 735. Proponuje się aby w Gminie Kluczewsko na rok podatkowy 2016 pozostawić 

wysokość stawek podatkowych na poziomie stawek obowiązujących w roku 2015, 

ponieważ kształtują się one na poziomie około 50% obowiązujących górnych stawek 

podatków i opłat lokalnych.  

b) wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2016 obowiązujących  na 

terenie  Gminy Kluczewsko oraz zwolnień w tym podatku. Górne granice stawek podatku 

od środków transportowych na 2016 rok zostały ustalone poprzez obniżenie obowiązujących 

w 2015 roku stawek podatkowych wskaźnikiem – 1,2 % i obwieszczone przez Ministra 

Finansów w Dzienniku Urzędowym Monitor Polski  poz. 735. W Gminie Kluczewsko na 

rok podatkowy 2016 proponuje się pozostawić wysokość stawek podatkowych na poziomie  

stawek obowiązujących w 2015 roku ponieważ w roku 2015 stawki te uległy obniżeniu. 

Przy ustalaniu wysokości stawek podatku od środków transportowych uwzględniono także 

minimalne stawki dla pojazdów określonych w ustawie w art. 8 pkt 2 , 4 i 6 . Zgodnie z art. 

10 ust. 2 proponuje się zróżnicowanie wysokość stawek dla pojazdów, o których mowa w 

art. 8 pkt 1 , 3 , 5 i 7 uwzględniające wpływ środka transportowego na środowisko 

naturalne.  

c) Opłaty targowej na rok 2016, Ustalona została wysokość jednorazowych stawek dziennych 

opłaty targowej w  wysokości: Przy sprzedaży straganowej - 25,50 zł Przy sprzedaży 

płodów roślinnych - 26,00 zł Przy sprzedaży zwierząt inwentarskich - 45,50 zł. Proponuje 

się inkasentów w osobach sołtysów miejscowości oraz pracownika Urzędu Gminy, a 

wynagrodzenie z tytułu inkasa wyniesie 50 % zebranych kwot, z wyjątkiem pracownika 

Urzędu Gminy, który poboru będzie dokonywał w ramach obowiązków służbowych.  

d) Obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku 

rolnego na rok podatkowy 2016 na obszarze Gminy Kluczewsko. W związku z 

komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2015 roku 

w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres jedenastu kwartałów będącej podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy  2016 roku, która wynosi 53,75 zł za 1 dt. 

Proponuje się  obniżenie  ceny żyta do kwoty 50,00 zł za 1 dt żyta i kwota ta będzie 

stanowiła podstawę do ustalenia podatku rolnego na rok 2016. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Świętokrzyską Izbę Rolniczą w Kielcach pismem z dnia 16 

listopada 2015 roku Znak: ŚIR- K/031/47/15. 

e) Określenia wzorów formularzy, informacji i deklaracji podatkowych. Nowelizacja ustaw o 

podatkach i opłatach lokalnych, o podatku rolnym i o podatku leśnym dokonana na mocy 

ustawy z dnia 25 czerwca 2015 roku o zmianie ustawy o samorządzie gminnym  oraz 

niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2015 r. poz.1045), ustawy z dnia 9 października 2015 

roku o rewitalizacji (Dz.U. z 2015r.poz.1777) oraz zmiana ustawy Ordynacja podatkowa 

oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2015 r. poz.  1649) powodują konieczność 

wprowadzenia nowych wzorów formularzy podatkowych w podatku rolnym, podatku 

leśnym oraz podatkach i opłatach lokalnych.  

f) Przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. Na podstawie art. 24 ust. 9 a -9 c ustawy z dnia 7 czerwca 2001 

roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (tj. Dz. U. z 

2015 r. poz. 139) Komunalny Usługowy Zakład Gospodarczy w Kluczewsku w dniu 

16.11.2015 r. zwrócił się z wnioskiem do Rady Gminy Kluczewsko o przedłużenie czasu 

obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Kluczewsko na okres od 01.02.2016 r. do 



31.01.2017 r. Analiza przedłożonego w dniu 16.11.2015 r. wniosku Komunalnego 

Usługowego  Zakładu Gospodarczego potwierdza zasadność wystąpienia o przedłużenie 

czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

odprowadzanie ścieków na okres od 01.02.2016 r. do 31.01.2017 r. Niniejsza uchwała nie 

wywołuje zmiany skutków finansowych dla odbiorców usług wodociągowo-

kanalizacyjnych, świadczonych przez Komunalny Usługowy  Zakład Gospodarczy w 

Kluczewsku wynikających z obowiązującego poziomu taryf. Stosownie do zapisu art. 24 

ust. 9 a ustawy z dnia 7 czerwca 200l r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków (tj. Dz. U. z 2015r. poz.139) rada gminy, w drodze uchwały, 

przedłuża czas obowiązywania dotychczasowych taryf, lecz nie dłużej niż o l rok. 

g) Przyjęcia programu współpracy Gminy Kluczewsko z organizacjami pozarządowymi i 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok. Zgodnie z 

art. 5a ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie Rada Gminy po konsultacjach w terminie do dnia 30 listopada przyjmuje 

roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok. W roku 2015 Rada Gminy 

podjęła uchwałę Nr VII/25/2015 w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

konsultowania  z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy. Realizując określoną w uchwale procedurę  Wójt Gminy Zarządzeniem  Nr 75/2015 

z dnia 13 listopada 2015 roku zarządził przeprowadzenie konsultacji Programu Współpracy 

Gminy Kluczewsko z organizacjami pozarządowymi na 2016 rok. Ogłoszenie o 

konsultacjach zostało wywieszone na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy oraz na stronach 

Biuletynu Informacji Publicznej Gminy. Konsultacje te były przeprowadzone w okresie od 

dnia 14 listopada do 23 listopada. W okresie konsultacji żadna organizacja nie zgłosiła uwag 

do przedstawionego programu współpracy. Przedmiotem współpracy z organizacjami może 

być realizacja zadań gminy określonych w ustawach, podwyższenie efektywności działań 

kierowanych do mieszkańców gminy oraz diagnozowanie potrzeb społecznych i sposobu ich 

zaspokajania. Na 2016 rok jako priorytety zostały określone zadania z obszaru kultury, 

sztuki, ochrony dziedzictwa narodowego, upowszechnianie kultury fizycznej i sportu, nauki 

i edukacji oraz wspieranie działalności organizacji pozarządowych i przeciwdziałanie 

patologiom  społecznym. Współpraca Gminy z organizacjami może mieć charakter 

finansowy w formie zlecenia organizacjom realizacji zadań publicznych finansowanych z 

budżetu gminy. Może mieć również formę pozafinansową i odbywać się w postaci 

udostępniania lokalu na spotkania organizacji, pomocy w nawiązywaniu kontaktów 

pomiędzy organizacjami oraz promocji działań realizowanych przez organizacje.  

h) Wyrażenia woli  przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Kluczewsko. Plan gospodarki niskoemisyjnej jest dokumentem 

strategicznym który koncentruje się na podniesieniu efektywności energetycznej, 

zwiększeniu wykorzystania odnawialnych źródeł energii oraz redukcji gazów 

cieplarnianych. Istotą planu jest osiągnięcie korzyści ekonomicznych, społecznych i 

środowiskowych z działań zmniejszających emisję gazów cieplarnianych. Wykonanie planu 

gospodarki niskoemisyjnej otwiera drogę do uzyskania dofinansowania na inwestycje 

wynikające z planu. W praktyce więc dofinansowanie wszelkich działań związanych np. z 

termomodernizacją obiektów, modernizacją kotłowni i sieci ciepłowniczych, 

energooszczędnego oświetlenia publicznego czy też wspierania wszelkich inicjatyw 

sprzyjających zwiększeniu efektywności energetycznej i ograniczeniu emisji uzależnione 

będzie od tego czy są one odpowiednio ugruntowane w aktualnych dokumentach 

planistycznych gminy a plan gospodarki niskoemisyjnej jest w tym aspekcie kluczowy. W 

ramach przygotowania planu zostanie stworzona w gminie baza danych zawierająca 

informacje pozwalające na ocenę gospodarki energią w gminie. W nowym okresie 

programowania do roku 2020 dokument ten będzie podstawą do otrzymania wsparcia w 



ramach obszaru gospodarki niskoemisyjnej zarówno przez gminę jak również przez sektor 

gospodarczy jak i osoby   prywatne.  Plan ten zostanie wykonany przez pracowników 

Urzędu Gminy w związku z czym gmina nie poniesie kosztów w związku z jego 

opracowaniem. 

i) Ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków OSP na terenie gminy 

Kluczewsko. Wysokość ekwiwalentu nie może  przekroczyć 1/175przeciętnego 

wynagrodzenia ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego na podstawie 

ustawy o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych przed dniem 

ustalenia ekwiwalentu. Zgodnie z komunikatem Prezesa GUS z dnia 10 listopada 2015 roku 

w trzecim kwartale 2015 roku wyniosło 3895,33 zł w  związku z czym ekwiwalent za 1 

godzinę nie może przekroczyć 22,26 zł. W związku z powyższym proponuje się 

podwyższyć ekwiwalent za udział w  akcjach ratowniczych do 12 zł za godzinę natomiast 

pozostawić ekwiwalent za godzinę szkolenia w wysokości 4 zł. 

j) Przewodniczący Rady  udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

Ad. 12. W dyskusji jako pierwszy głos zabrała - Przewodnicząca Komisji Finansów – Bożena 

Ławińska, przedstawiła stanowisko komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 25.11.br. Komisja 

z zadowoleniem opiniuje propozycje uchwał podatkowych, które nie wzrastają. Cieszy również 

propozycja wniosku KUZG o niepodwyższanie cen wody i ścieków. Komisja pozytywnie opiniuje 

obniżenie ceny żyta, która jest podstawą do naliczania podatku rolnego. Tak więc podatki i opłaty 

w 2016 roku nie wzrosną, lecz pozostaną na poziomie roku 2014, ponieważ w 2015 roku stawki nie 

były podwyższane, a w przypadku podatku od środków transportowych, na wniosek 

przedsiębiorców w połowie roku bieżącego były obniżane.   Komisja nie wnosi żadnych uwag do 

projektów uchwał będących tematem obrad dzisiejszej sesji. 

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty Piotr Barański. Komisja pozytywnie 

opiniuje wszystkie projekty uchwał będące tematem obrad sesji. Kontrowersje komisji budzą 

deklaracje i informacje podatkowe, czy należy aby wszyscy podatnicy od nowa je składali, czy 

tylko w przypadku zaistnienia nowych faktów.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa Eugeniusz Lipiński. Komisja 

pozytywnie  opiniuje projekty uchwał podatkowych oraz cen wody i ścieków, które nie wzrosną w 

2016 roku. Komisja nie wnosi żadnych uwag do projektów uchwał. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Karol Glanda. Komisja pozytywnie 

opiniuje projekty uchwał. Komisja z zadowoleniem przyjęła propozycję  utrzymania stawek opłat 

podatkowych oraz ceny wody i ścieków na poziomie roku 2015. Komisja pozytywnie opiniuje 

obniżkę ceny żyta, według której naliczany jest podatek rolny.  Komisja pozytywnie opiniuje 

propozycję podwyższenia ekwiwalentu dla strażaków z 8 zł na 12 zł za 1 godzinę za udział w 

działaniach ratowniczych. Będzie to wyrazem docenienia strażaków i uznania za ich trud w akcjach 

gaśniczych. 

Ad. 13. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie podatku od nieruchomości na rok 2016 - udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr IX/40/2015 i stanowi załącznik nr 4.   

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2016 obowiązujących  na terenie  Gminy Kluczewsko oraz zwolnień 

w tym podatku - udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr IX/41/2015 i stanowi załącznik nr 5.   

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie opłaty targowej na rok 2016 - udział wzięło 15 

radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr IX/42/2015 i stanowi załącznik nr 6.   

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 

jako podstawa do obliczenia podatku rolnego na rok podatkowy 2016 na obszarze Gminy 



Kluczewsko - udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr IX/43/2015 i stanowi załącznik nr 7.   

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie określenia wzorów formularzy, informacji i 

deklaracji podatkowych  - udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 

radnych, przy 2 głosach wstrzymujących się. Uchwała otrzymała nr IX/44/2015 i stanowi 

załącznik nr 8.  

f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków - udział wzięło 15 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała 

nr IX/45/2015 i stanowi załącznik nr 9.   

g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Kluczewsko z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2016 rok  - udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 

radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr IX/46/2015 i stanowi 

załącznik nr 10.   

h) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie wyrażenia woli  przystąpienia do opracowania i 

wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Kluczewsko - udział wzięło 15 

radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr IX/47/2015 i stanowi załącznik nr 11.   

i) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członków OSP na terenie gminy Kluczewsko - udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr 

IX/48/2015 i stanowi załącznik nr 12.   

j) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok  – udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr IX/49/2015 i stanowi załącznik nr 13.  

Ad. 14. W interpelacjach zapytaniach  i wolnych wnioskach głos zabrali: 

Jako pierwszy głos zabrał Honorowy Obywatel Gminy Kluczewsko Ksiądz Kanonik Józef Barczyk, 

który w imieniu własnym oraz Księdza Kanonika Antoniego Mroczka złożył podziękowania dla 

Przewodniczącego Rady – Mateusza Strychalskiego, Wójta Gminy Rafała Pałki, Sekretarza 

Andrzeja Jaśkiewicza oraz dla całej Rady Gminy za uznanie jakim zostali obdarzeni i nadano im 

tytuł Honorowych Obywateli Gminy Kluczewsko. Szczególne zadowolenie ksiądz kanonik wyraził, 

z faktu, że dla osób nie wywodzących się z tej ziemi, ponieważ ks. Mroczek pochodzi z okolic 

Radomia, natomiast ks. Barczyk jest pochodzi z okolic Krakowa, zostali uhonorowani. Ksiądz 

Kanonik stwierdził, że Obaj całe swe serce oddali dla „Ziemi Kluczewskiej”. Na zakończenie 

Ksiądz Kanonik życzył Radzie Gminy, aby w spokoju i zgodzie prowadzili sprawy gminy, bo gdzie 

zgoda tam można wiele zdziałać. 

Wszyscy zgromadzeni na stojąco  wyrazili oklaskami wyrazy uznania dla Honorowego Obywatela 

Gminy Kluczewsko. 

Przewodniczący Rady  stwierdził, że była to słuszna, jednogłośna decyzja Rady Gminy o nadaniu 

tytułów Honorowych Obywateli Gminy dla  Księży Kanoników. 

- Radny Miszczak zwrócił się o obcięcie gałęzi z pasa drogowego przy drodze Januszewice 

Stanowiska oraz przy drodze powiatowej w miejscowości Rudka w kierunku Oleszna. W czasie 

ostatnich opadów śniegu zalegający śnieg na gałęziach poprzechylał drzewa nad drogami, że 

utrudniony był przejazd. Radny zwrócił się również do Wójta z apelem, aby Urząd  pomógł 

mieszkańcom rozwiązać problem, ponieważ obecnie przy regulowaniu stanów prawnych dróg 

gminnych, okazuje się, że drogi gminne przechodzą przez działki prywatne.  

- Następnie o głos poprosiła Pani Łączek z Dąbrów, która zwróciła się do Rady Gminy z apelem w 

sprawie drogi dojazdowej do ich miejscowości z Komparzowa. Nie mamy ani drogi, nie mamy 

również od pół roku oświetlenia ulicznego. Prosi Radę Gminy o interwencje. 



Pani Nicia dodała, że droga jest w fatalnym stanie technicznym, po opadach deszczu nie można 

dojechać ani samochodem ani rowerem. Samochody po dojechaniu do wsi są bardzo zabrudzone. 

Kamień, który jest nawożony w celu załatania dziur jest złej jakości, po wsypaniu go w dziury 

jeżeli przejedzie samochód kamienie wypadają. Poprzez transport drewna przez Nadleśnictwo 

została zupełnie zniszczona droga. Zaprasza Wójta i radnych aby przyjechali i zobaczyli na własne 

oczy jak wygląda ta droga. Mieszkańcy już od 20-tu lat mają problem z dojazdem do swojej wsi.  

- Wójt wyjaśnił, że  problem drogi do Dąbrów jest poważny, jest to droga leśna. W wyniku zmiany 

ustawy w 2010 Nadleśnictwo nie może przekazać  tej drogi na rzecz gminy, należy za nią zapłacić. 

Problem ten dotyczy wielu gmin. Do Sejmu wpłynął wniosek  Związku Gmin, aby Nadleśnictwa 

mogły nieodpłatnie przekazywać gminom działki zajęte pod drogi. Wójt był na spotkaniu z 

Nadleśniczym Nadleśnictwa  Przedbórz, który stwierdził, że może przekazać drogę na zasadzie 

zamiany za inną działkę lub za zapłatę. Nasuwa się pytanie czy płacimy Nadleśnictwu, czy 

czekamy na pozytywne rozstrzygnięcie złożonego wniosku w Sejmie. Wójt stwierdził, że kamień 

na remonty dróg jest I klasy twardości i w  ocenie Wójta jest to dobry kamień.  Natomiast co do 

transportu drzewa realizowanego przez Nadleśnictwo to oni jeżdżą po swoich drogach. Wójt dodał, 

że w trakcie kadencji udało się skomunalizować drogę w Kluczewsku za szkołą, ulicę Spółdzielczą, 

Murarską oraz Kościelną. Co do braku prądu oświetlenia ulicznego w Dąbrowach to jest awaria 

linii, która jest przestarzała, po usunięciu awarii jeżeli pada deszcz, następuje kolejna awaria. 

Została zlecona naprawa, aby oświetlenie uliczne działało.  

Radny Lipiński zwrócił się do mieszkanek wsi Dąbrowy, jak długo mieszkają, ponieważ do tej pory 

nie słyszał od Pań o takim złym stanie drogi. A w sprawie regulowania stanu prawnego tej drogi 

osobiście jeździł jako Przewodniczący Komisji Rolnictwa razem z Wójtem do Nadleśniczego, 

niestety nie jest to takie proste i szybkie do załatwienia.  

Radna Skrzypek zwróciła się z zapytaniem, czy Panie wcześniej przychodziły do Urzędu w sprawie 

drogi, bo Wójt Pałka jest dopiero 5 lat.  

- Pani Fornal Sołtys wsi Komparzów stwierdziła, żeby nie odbierać tego jako nagonkę ani  na 

Wójta ani przeciwko Radzie Gminy. Mieszkańcy Dąbrów chcą tylko tak jak wszyscy w gminie aby 

mogli dojechać do wsi po dobrej drodze. Pani Sołtys wyjaśniła, że droga ta przed rokiem 2000 

została przekazana Nadleśnictwu. Za rządów poprzedniego Wójta za zgodą Nadleśnictwa droga ta 

została utwardzona. Poprzez transport drzewa  obecnie droga  została zrujnowana. Nasza Gmina 

rozwija się należy więc dążyć aby uregulować stan prawny tej drogi i wybudować przynajmniej 

drogę tłuczniową aby mieszkańcy wsi Dąbrowy również mogli jeździć dobrą drogą. Pani Sołtys 

zwróciła się do Wójta z prośbą, aby w przypadku rozmów z Nadleśniczym w sprawie danej drogi 

zaprosić do udziału w spotkaniu sołtysa danego sołectwa oraz radnego z tego okręgu. Pani Sołtys 

powiedziała również, że w dniu wczorajszym odbyło się zebranie wiejskie w związku 

prowadzonym postepowaniem administracyjnym dotyczącym uznania za mienie gminne działek z 

przeznaczeniem na drogi dojazdowe i okazało się, że działka koło świetlicy w Komparzowie  jest 

na działce prywatnej.  

Wójt wyjaśnił, że drogę do Dąbrów zna. był również tam po deszczu i wie w jakim stanie jest 

droga. Temat tej drogi jest tematem ważnym, ale dzisiaj tu na tej sali go nie rozwiążemy. Wójt 

obiecuje, że będzie dążył do pozytywnego załatwienia. Na następną sesję Rady Gminy Wójt 

przygotuje informacje na jakim etapie znajduje się regulacja tej drogi.  

- Radny Pawlik zwrócił się do Wójta z zapytaniem, czy zostały poczynione jakieś kroki w kierunku 

budowy bio-elektrowni, bio-gazowni, czy  tak jak temat wiatraków został oddalony oraz na jakim 

etapie znajduje się opracowywanie statutu gminy, ile posiedzeń odbyła doraźna komisja. Radny 

odniósł się do tematu dróg leśnych. Radny uważa, że nie należy dać się zastraszyć Nadleśnictwu  i 

przekazywać działki z lasem w zamian za działki z piachem na których znajdują się drogi. Radny 

stwierdził również, że Nadleśnictwo wstawia znaki zakazu wjazdu na drogi leśne, które prowadzą 

do miejscowości. Nie może tak być aby zabroniono dojazdu do wsi. Radny uważa, że kamień na 

remonty dróg  jest za twardy i dlatego nie nadaje się na takie podłoża. 



- Następnie glos zabrał Radny Łoszek, który złożył podziękowanie dla Wójta Gminy za nadzór i 

realizację funduszu sołeckiego, w ramach którego w Brześciu została postawiona wiata 

przystankowa dla dzieci dojeżdżających do szkoły oraz wykonany został remont przystanku PKS. 

Wygląda na to, że fundusz sołecki zdał egzamin i sprawdził się.  

- Następnie głos zabrał radny Lipiński, który poinformował, że w sołectwie Bobrowska Wola i 

Kolonia Bobrowska Wola za zgodą Wójta i Dyrektora KUZG przeprowadzili eksperyment 

usunięcia pobocza przy drodze asfaltowej. Drogi psują się, ponieważ zalega na nich woda, bo nie 

ma odpływu i w przypadku ujemnych temperatur  mróz rozsadza nawierzchnie. Radny zachęca 

sołtysów, aby w swoich sołectwach również wykonali takie prace. 

- Radny Barański zwrócił się do Wójta, aby w przypadku wykonania projektu technicznego na 

budowę chodnika przy drodze wojewódzkiej w Brześciu, Kluczewsku i Stanowiskach uwzględnić 

zatoczki autobusowe.  

 

Ad. 15. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji w 

dniu 27 listopada 2015 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 12
00

.  

 

 

PROTOKÓLANT:         PRZEWODNICZĄCY RADY: 

 

 

 

 

 

 

 

 


